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Referat fra årsmøtet i Ring 41/avlsutvalget 
Dombås Hotell fredag 13.februar 2015 kl. 16.00   

 

Disse møtte og hadde stemmerett i alfabetisk rekkefølge: 

Navn Avdeling 

Bergehagen, Kjell Ivar Leder Ring 41 

Borgen, Erik P. Avd. 48 

Granheim, Odd Steinar Avd. 45 

Kjorstad, Jo Avd. 42 

Kolbjørnshus, Eirik Avd. 55 

Leirdal, Peder Styret Ring 41 

Nordeng, Jon Arne Avd. 57 

Nordlien, Helge Avd. 46 

Rønshaugen, Hans  Avd. 50 

Selsjord, Tor Egil Avd. 59 

Stubrud, Sondre Avd. 47 

Svare, Anders Avd. 56 

Sylte, Ola M Avd. 52 

Vaberg, Hans Petter Nestleder Ring 41 

Veikleenget, Anne Kari Styret Ring 41 

Øyhus, Ole Arne Avd.54 

Årsmøtet hadde dermed 16 stemmeberettigede og minst like mange møtte 

utenom. 

 

Leder, Kjell Ivar Bergehagen ønsket velkommen ved å rose avdelingene for godt 

arbeid i form av gode resultater og god kvalitet på innsettet i 2014. Han var også 

glad for å ha snudd regnskapet til overskudd i 2014. Han kunne videre love at 

det ble dommersamling med fokus på småraser i året vi er inne i. 

 

1. Godkjenning av innkalling og saksliste. 

Vedtak: Enstemmig godkjent. 

2. Årsmeldingen ble lagt frem av Kjell Ivar. Han tok for seg de viktigste 

sakene i 2014. Styret hadde hatt 3 styremøter, og det ble avholdt et 



 

 

avdelingsmøte i høst på Staur. Det ble holdt 16 kåringssjå mot 17 i 2013, 

da Nordre Land og Snertingdal hadde felles i 2014. Her ble det også nevnt 

at noen kåringer hadde opplevd at dommer/sekretær ikke kom, dette 

skulle bli bedre i 2015. Det ble gransket 30 spælværer og 29 fikk indeks. 

Beste spælvær ble Brautespissen 201320273 med 129 i O-indeks, 

oppdrettere: Bodil og Geir Amrud, Fåvang. Det ble gransket 166 NKS-

værer og 164 fikk indeks. Beste NKS-vær og beste vær i Oppland ble 

Klepptoppen 201320318 med 144 i O-indeks, oppdrettere: Tove og Hans 

Rønshaugen, Sør-Fron, som i år fikk beste vær for 4. gang!  

Vedtak: Årsmeldingen ble enstemmig godkjent. 

 

3. Revidert regnskap ble lagt frem av kasserer Pål Kjorstad. Regnskapet 

viste et overskudd på kr. 71.189 og sum eiendeler på kr. 2.106.573. 

Vedtak: Regnskapet ble enstemmig godkjent. 

 

4. Saker som styret og avd./værholdslag vil ha behandlet: 

Styret i Ring 41 la frem en sak med forslag til vedtak: Årsmøtet vedtar at 

utbetaling av tilskudd skal skje 1 gang pr. år fra og med 2015 i etterkant 

av utbetalinga fra NSG.  

Vedtak: Enstemmig godkjent. 

5. Valg 

a. Leder for 1 år, innstilling: Gjenvalg på Kjell Ivar Bergehagen. Kjell 

Ivar Bergehagen ble valgt med 13 stemmer og 3 blanke stemmer. 

b. 2 styremedlemmer for 2 år, innstilling: Gjenvalg på Peder Leirdal 

og Anne Kari Veikleenget, begge ble valgt enstemmig. 

c. Nestleder for 1 år, innstilling: Gjenvalg på Hans Petter Vaberg. 

Hans Petter Vaberg ble valgt enstemmig. 

d. 3 varamedlemmer i nummerrekkefølge for 1 år, innstilling: 

Gjenvalg på 1.Simen Borgedal, 2.Ole Arne Øyhus og 3. Kjell 

Gudmund Svien. Nytt forslag: Odd Steinar Granheim i staden for 

Simen Borgedal. Valgnemnda trakk forslaget sitt, og 3 

varamedlemmer i nummerrekkefølge for 1 år, 1. Odd Steinar 

Granheim, 2. Ole Arne Øyhus og 3. Kjell Gudmund Svien ble 

enstemmig valgt. 

e. Revisor for 1 år, Toten Regnskapskontor, enstemmig valgt. 

f. 1 medlem m/vara i valgkomiteen, innstilling: Per Erik Holmen 

m/Gudmund Skotte som vara. Gudmund Skotte hadde slutta i 

avdeling 59. Nytt forslag på Hans Rønshaugen kom og valgnemnda 

trakk forslaget sitt. Per Erik Holmen med Hans Rønshaugen som 

personlig varamedlem ble enstemmig valgt for 2 år. 



 

 

g. Godtgjørelse til styret. Møtegodtgjørelsen ble enstemmig vedtatt 

uendra med kr. 160,- pr. time fra avreise til hjemkomst. Kjøring 

dekkes etter Statens satser (for tiden kr. 4,10 pr. km). Godtgjørelse 

til leder ble enstemmig vedtatt uendra med kr. 15.000,- fast. 

Godtgjørelse for arbeid med salg av værer ble enstemmig vedtatt 

uendra med kr. 30.000,- fast. 

h. Møteleder for årsmøtet 2016, innstilling: Kjell Ivar Bergehagen, 

som ble valgt enstemmig. 

6. Arbeidsoppgaver og budsjett for 2015.  

Årsmøtet vedtok å videreføre det samme arbeidet i Ring 41 i 2015 som i 

2014. Pål Kjorstad la frem dette budsjettet som forslag for årsmøtet: 

Inntekter 
Budsjett 
2015 

Budsjett 
2014 

Regnskap 
2014 

Salg slakt, livdyr, ull 865000 800000 930933 

Kåringsavgift 100000 95000 101400 

Andre inntekter 0 0 0 

Tilskudd avlsarbeid 355000 400000 355490 

Renteinntekter 40000 50000 50758 

Sum inntekter 1360000 1345000 1438581 

        

Utgifter       

Kåringsmateriell 25000 35000 22903 

Dyrlege, medisin 0 0 0 

Sekretærtjenester 30000 40000 37200 

Tilskudd ringdrift 347000 410000 367490 

Livdyrkjøp, beh.endring 750000 655000 750830 

Godtgjørelse leder 15000 15000 15000 

Godtgjørelse som lønn 55000 60000 53880 

Fastgodtgj. 
administrason 20000   20000 

Regnskap 5000 5500 4050 

Arbeidsgiveravgift 10000 13000 9850 

Kontorleie/rekvisita 0 4000 2000 

Fakturering, revisjon 10000 10500 8966 

Årsmelding 9000 9000 7600 

Årsmøte 25000 25000 20411 

Styre-/medlemsmøter 15000 20000 13859 

Porto 2000 3000 1651 

Reisekostnader 30000 30000 31328 

Premier, gaver 2000 2000 374 

Sum utgifter 1350000 1337000 1367392 

        

Resultat 10000 8000 71189 



 

 

 

Budsjettet ble enstemmig godkjent. Årsmøtet ble avslutta. 

 

Etter årsmøtet fikk Hans Hjelstuen ordet etter eget ønske. Han beklaget 

utviklingen i spælsauavlen, og mente at det måtte snarest mulig tas et grep for å 

redde rasepreget. Han pekte på egenskaper som var unik for spælsauen mht. ull, 

flokkinstinkt og moregenskaper. Han syntes at den siste seminkatalogen var en 

trist lesnad for spælavlen, og pekte på at kun væren Klettprinsen hadde 

kvaliteter som gjorde at den fortjente å være på Staur. 

 

Deretter fikk Hans Petter Vaberg ordet og informerte om sakene som Oppland 

hadde vært opptatte av i regionutvalget i 2014. For det første opplyste han om et 

landsomfattende spælmøte som skulle finne sted på Gardermoen 2/3 2015, der 

Oppland kunne stille med 3 representanter. Dette vil antagelig bli Hans Petter 

Vaberg, Odd Steinar Granheim og Pål Kjorstad. Hans Petter fortalte videre 

hvordan de hadde utfordret avlsrådet ved å kåre en vær etter de nye reglene, med 

en stor svart flekk under deler av buken. Denne ble vist til Slettmoen og 

Blichfeldt og resulterte i at de snudde på synet sitt. Han viste også til 

ullbedømminga på Staur av de innsatte seminværene og ville helst ha en slutt på 

den. Han ville at vi skulle lage et system der vi stolte på kåringsdommerne, og 

kunne se seminværene uten ull i seminkatalogen. Hans Petter informerte også 

om at alle innsatte værer på Staur nå blir farskaptestet, og at han svært gjerne 

skulle sett at NSG semin hang seg på Geno’s suksess med å forske på og 

produsere sæd med lang overlevelseevne. Det ville også være nyttig om 

avlsavdelingen i NSG kunne forske og regne på om avlsfremgangen for enkelte 

egenskaper i saueavlen bare skjer i teorien.  

 

Dombås, 13. februar 2015, Pål Kjorstad, referent. 
  

 


